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Geachte mevrouw Van der Meer,

Hieronder vindt u de beantwoording van de schriftelijke vragen over de opvang van 
asielzoekers:

Dagelijks zien en horen wij in het nieuws hoe de nood in Ter Apel steeds groter 
wordt. We worden hier verdrietig van maar ondertussen gaan we over tot de orde 
van de dag. In onze ogen moet er dringend iets gebeuren en kunnen we het niet 
blijven afschuiven. Na de afspraken in de ministerraad waarbij gemeenten ook een 
grote rol krijgen toebedeeld, willen we graag meegenomen worden en we vinden 
het belangrijk dat de Raad op de hoogte blijft van eventuele afspraken.

Wij hebben nog de volgende vragen aan het college:
- Wat kan de gemeente nog bieden aan extra opvangplekken?

Het college ziet net als de raad dat de nood hoog is. Om die reden spant het 
college zich al geruime tijd in voor extra opvang. Voor Oekraïners voldoen 
wij ruimschoots aan de Friese opgave en wordt er momenteel nog gekeken 
of er extra plekken benodigd zijn.
Voor asielzoekers is er reeds het AZC (Gezinslocatie Burgum (GLO)) met 
652 plekken, waarbij wij naast de reguliere GLO plekken ook zo’n 20 tal 
plekken voor Ter Apel beschikbaar hebben gesteld. Wat daarbij goed is om 
ons te realiseren is dat verhoogde opvang leidt tot extra druk op sommige 
onderdelen in onze organisatie om de opvang ordentelijk te organiseren. 

- Als er extra opvangplekken beschikbaar zijn, hoe gaat het college dit 
communiceren met de Raad maar ook met onze inwoners?
Met onze inwoners / direct omwonenden gaan we in gesprek. De raad wordt 
hierover gelijktijdig geïnformeerd met een raadsbrief.



- Maakt de gemeente gebruik van de Hotel- en accomodatieregeling (HAR)?
Ja, dat doen wij momenteel bij hotel Meerzigt in Eastermar (14 personen).

- Op welke manier kan de doorstroom vanuit het AZC nog meer versneld 
worden?
In het asielakkoord zijn twee maatregelen opgenomen om de doorstroom te 
versnellen: statushouders mogen gezinsleden pas laten overkomen als ze in 
Nederland een woning hebben. Daarnaast wil het Rijk een snellere 
doorstroom van AZC’s naar woningen: gemeenten moeten de komende tijd 
voor 20.000 statushouders een plek vinden.

Tytsjerksteradiel doet al veel op het gebied van opvang. We gaan dit jaar 
voldoen aan de taakstelling m.b.t. statushouders en vangen op een drietal 
locaties ongeveer 140 Oekraïners op. Daarnaast worden er in onze 
gemeente nog ruim dertig Oekrainers op privélocaties opgevangen.

- Kan het college zich laten horen richting het Rijk (De VNG en de 
Veiligheidsregio) over hun zorgen over al die mensen die in ons land zo aan 
hun lot worden overgelaten. En om betere afspraken te maken over: a) de 
kosten die gemeenten moeten maken bij het creëren van extra 
opvangplekken? En b) de mogelijkheid van kleinschalige opvanglocaties, 
ondanks het negatieve advies van het COA hierover.
Dit geluid wordt door ons en de Friese bestuurders bij herhaling via diverse 
gremia gegeven. Zo vergaderen de Friese burgemeesters iedere twee weken 
in het zgn. BAO (bestuurlijk afstemmingsoverleg) over de voortgang van de 
Oekrainekwestie en de extra asielzoekers. Vanuit dit overleg is onze 
voorzitter van de Veiligheidsregio, de heer Buma, in gesprek met het 
Veiligheidsberaad. Verder kennen wij de Friese regietafel asiel onder leiding 
van de commissaris van de Koning, waarin de stand van zaken en opgaven 
rond asiel en statutushouders wordt besproken. Ook vanaf deze tafel wordt 
het Friese standpunt met het kabinet gedeeld. Overigens gaan we ervan uit 
dat de Rijksoverheid er alles aan doet om de doorstroming te bevorderen en 
de financiën goed te regelen. 

Heeft het college ook al nagedacht om samen te werken met initiatieven 
vanuit de samenleving en in het bijzonder met de kerken. Kerken spelen nu 
nog een ondergeschikte rol, terwijl ze bovengemiddeld betrokken zijn en een 
actievere rol kunnen vervullen bij de lokale extra opvang van bijvoorbeeld 
statushouders.
Voor de opvang van Oekraïners ervaart de gemeente veel steun vanuit de 
hele samenleving. Zo worden er in de pastorie van Hurdegaryp mensen 
opgevangen. Uiteraard zijn en blijven wij welwillend om met de kerken het 
gesprek aan te gaan, mocht het aanbod vanuit hen naar ons toekomen.

- Heeft het college al nagedacht over hoe ze aan de taakstelling voor 
statushouders kunnen voldoen? Eventueel in samenwerking met 
buurgemeenten? 
Hiervoor volgen we een driesporenbeleid: 1) noodopvang en HAR, 2) 
flexwoningen realiseren en 3) afspraken met de woningcorporaties om meer 
huizen toe te wijzen aan statushouders.

- Is het mogelijk om hierover geïnformeerd te worden tijdens een 
bijeenkomst, bijvoorbeeld tijdens het iepen poadium van 8 september a.s.?
Deze brief kan geagendeerd worden voor een raadsvergadering.



Met vriendelijke groet,

burgemeester en wethouders van Tytsjerksteradiel,
de secretaris/directeur,                                        de burgemeester,

H.M. van Gils                                                       drs L.J. Gebben


